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y tres de ellas han sido asesinadas por el único motivo de su 
orientación sexual, identidad o expresión de género 

»El gobierno de Chechenia ha desmentido la información, 
tachándola de imposible, porque en Chechenia no hay gais  Si 
bien, como ha confirmado la directora de proyectos Human 
Rights What, Tania Lokshina, “no tengo ninguna duda de que 
estos acontecimientos han ocurrido” 

»Grupos que defienden los derechos humanos intentan 
poner fin a esta dramática situación, trabajando para liberar a 
los que se encuentran ilegalmente encarcelados en el campo 
de concentración  Hasta el momento, según activistas de Red 
LGTBI, han podido escapar entre treinta y cuarenta perso-
nas  Sin embargo, una vez libres, además de vivir atemori-
zados por las autoridades gubernamentales, tienen miedo 
de encontrarse con sus familiares, ya que podrían cometer 
homicidios de honor contra ellos 

»La dramática situación ha causado la indignación de organi-
zaciones humanitarias, como Amnistía Internacional, entre 
otras, así como de la Unión Europea, que ha pedido que se 
lleven a cabo investigaciones eficaces y exhaustivas sobre las 
informaciones acerca del presunto secuestro y asesinato de 
homosexuales de la República de Chechenia 

»Por todo lo anteriormente expuesto, el Pleno de Les Corts, 
de 26 de abril de 2017, manifiesta su condena más energé-
tica y total rechazo a las graves violaciones de los derechos 
humanos que está sufriendo el colectivo LGTBI en la República 
de Chechenia. Su firme compromiso para que se garantice el 
disfrute de los derechos humanos y las libertades fundamen-
tales de todas las personas homosexuales de la República de 
Chechenia, tal y como queda establecido en la declaración 
universal de derechos humanos aprobada y proclamada por la 
Asamblea General de Naciones Unidas en 1948 

»Respaldar las iniciativas y acciones que garanticen el 
respeto y cumplimiento de los derechos humanos y las 
libertades fundamentales, reconocidos en la Declaración 
Universal de Derechos Humanos 

»Y, por último, instar al gobierno español a impulsar, en el ámbito 
de la política exterior, cuantas medidas sean necesarias para 
garantizar los derechos humanos de las personas afectadas por 
esta campaña de detenciones contra el colectivo LGTBI 

»Palau dels Borja, 26 de abril de 2017.» (Aplaudiments)

El senyor president:

Senyories, se suspén la sessió fins les cinc de la vesprada.

(Se suspén la sessió a les 14 hores i 57 minuts) 
(Es reprén la sessió a les 17 hores i 4 minuts)

El senyor president:

Es reprén la sessió  (Colpejant amb la maceta)

Preguntes

El senyor president:

Passem al següent punt de l’ordre del dia, que són les pregun-
tes de control al Consell, punt sisé  La primera…, hi han hagut 
algunes baixes, que ja vorem si les acumulem la setmana…, 
pròxima sessió de ple  En este cas, la que formula l’il·lustre 
diputat Juan de Dios Navarro a la consellera d’Habitatge, 
Obres Públiques i Vertebració del Territori 

Senyor Navarro 

El senyor Navarro Caballero:

Buenas tardes, señor presidente 

Honorable consellera 

Señores diputados 

El pasado mes de octubre, el Grupo Parlamentario Popular 
presentó una pregunta por la que hoy está usted aquí, una 
pregunta que nace de la preocupación de las familias de los 
pescadores de las cofradías de la Comunidad Valenciana 

Como usted bien sabe, es un sector fundamental para nues-
tra comunidad y –como me consta que tendrá que saberlo, y 
si no se lo digo yo– es un sector que lo está pasando muy mal, 
está en una situación muy complicada 

Y por todo ello, para darle luz a las familias, le pregunto –y 
me gustaría que le contestara no al Grupo Parlamentario 
Popular sino a las familias de los pescadores–: ¿cuántas son 
las lonjas de pescadores y puertos que hay dependientes de 
la Generalitat valenciana? ¿Cuántas concesiones hay venci-
das? ¿Cuántas de ellas se han renovado? Y de las que no se 
han renovado, ¿cuáles son las razones? Son cuatro preguntas 
muy fáciles que espero la contestación 

Muchas gracias  (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor Navarro 

La consellera li contestarà 

La senyora consellera d’Habitatge, Obres Públiques i 
Vertebració del Territori:

Gràcies, senyor president 

Senyoria, vaig a contestar-li a la pregunta escrita que vosté 
ha formulat, que és una, que és: «¿cuáles son las razones por 
las que no se ha procedido a la renovación de la mayoría de 
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autorizaciones para la explotación de las lonjas de pescado 
en el área sur». Si vosté en vol fer quatre, presente quatre 
preguntes orals i jo li les conteste 

A esta pregunta que vosté ha formulat, li conteste, perquè 
des de 2013 que vostés van aprovar la llei de ports amb la 
seua majoria absoluta en este parlament, que sabien que el 
text anava a convertir-se en llei, no van fer res per a adap-
tar-se a la nova normativa 

Ens vam trobar sense els plecs redactats  I, per tant, hem 
tingut de fer una gran tasca que implicava començar des de 
zero i, per tant, ho estem tramitant  (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, consellera 

Un segon  (Pausa) Un segon, un segon  (Veus)

Quan vosté vullga, senyor     Anem a vore  (Veus)

El senyor Navarro Caballero:

(Inoïble) … no me va a contestar. Y, al final, mire, no me ha 
contestado a mí, no, le ha contestado a las familias 

Usted sabe, porque es consellera desde julio de 2015, que 
había unas concesiones que se vencieron en octubre de 
2015  A ustedes les enviaron por e-mail y también se lo 
enviaron certificado, que el 4 de diciembre, que estoy había 
que renovarlo  Y ustedes no contestaron ni dijeron nada las 
cofradías 

Pero es que un año después, en 2016, volvieron a ponerle en 
conocimiento –y tengo aquí los documentos, que entiendo 
que usted como consellera y máxima responsable los tiene 
que tener–, le volvieron a indicar lo mismo, un año después, y 
la callada por respuesta 

El 30 de noviembre del 2016 se reunieron, a petición de las 
tres federaciones, con su subdirectora general de Puertos, 
Aeropuertos y Costas, María Pilar Álvarez –no sé si es puesta 
por usted o por otro grupo y a lo mejor no se hablan–, y se 
pusieron en contacto con ustedes y tuvieron esa reunión  
¿Sabe cuál es la sensación del sector, de las familias? Dejadez, 
abandono, olvido, falta de voluntad  No han vuelto a tener 
noticias de ustedes desde el 30 de noviembre  A 25 de abril 
estamos hoy, cinco meses después  ¿Es culpa del Partido 
Popular?

Usted sabe…, y sí, la pregunta estaba hecha para la provin-
cia de Alicante  No me ha contestado nada de Denia, de 
Jávea, de Moraira, de Altea, de El Campello, de Santa Pola, 
de Torrevieja, Más de mil familias están afectadas por lo 
que ustedes están haciendo  Ya no hablo de Cullera, ni de 
Benicarló, ni Peñíscola ni Burriana, que también 

Ustedes son lo que son, sectarios hasta el final. Nosotros 
trajimos una PNL a la comisión del 15 de febrero de 
2017, donde simplemente pedíamos que se renovaran las 

concesiones de las explotaciones de las lonjas del pescado de 
los puertos dependientes de la Generalitat valenciana y que 
se las atendiera a las mismas, nada más  Fuera de política, sin 
politizarlo  ¿Saben lo que votaron ustedes, sus compañeros? 
En contra  ¿Por qué? Porque ya se estaba haciendo 

Porque no sé con quién están hablando ustedes, porque con 
las cofradías no están hablando  Y usted, si hablado con ellas, 
dígame solo el día, dígame con qué cofradía de la provincia 
de Alicante, por no decir de Valencia o de Castellón  Llevan 
diecinueve meses    Una de las excusas que ustedes decían es 
que no tenían personal  Tienen el mismo que había  El Partido 
Popular dejó aprobada la ley de puertos de 2014  ¿Usted me 
quiere decir que en 19 meses no han podido hacer los plie-
gos? ¿Usted me quiere decir que con 2 000 millones de euros 
que tienen más ustedes que nosotros no han podido hacerlo? 
La excusa perfecta de ustedes es que no tienen personal, 
pero es que lo hacen con todo  Gestionar es priorizar 

¿Sabe cuál es la diferencia? Que usted ya no está en la oposi-
ción, ya no nos puede criticar  Ustedes se han olvidado de las 
personas, se han olvidado de los colectivos  Y ahora usted es 
la que gestiona  Llevan diecinueve meses, no hay excusas, es 
su tiempo, es su competencia, su responsabilidad  Agilice las 
renovaciones y atienda al sector, atienda a las más de tres mil 
familias en toda la Comunidad Valenciana  Le he preguntado 
por la provincia de Alicante, pero sirven para todas 

Y espero que en estos seis minutos y medio que le quedan dé 
esa respuesta y que no diga que es culpa del Partido Popular  
El Partido Popular lo que hizo fue hacer una ley y ustedes lo 
que tienen que hacer es aplicarla 

Muchas gracias  (Aplaudiments. Se sent una veu que diu: «¡Muy 
bien!»)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor Juan de Dios 

Consellera, té vosté la paraula 

La senyora consellera d’Habitatge, Obres Públiques i 
Vertebració del Territori:

Gràcies, senyor president 

Ja ens agradaria que este fóra l’únic problema que vostés ens 
van deixar damunt la taula quan vam arribar al govern i hagu-
érem dedicat el cent per cent del nostre temps a redactar al 
cent per cent en el personal els plecs per a les concessions de 
les llotges del peix  Ja ens agradaria  Però, lamentablement, 
no és l’únic problema que hem heretat i que ens han deixat 
vostés en els calaixos 

Evidentment, senyoria, que jo entenc que vosté me pregunte 
per les llotges de pesca del sud, però si està tan preocupat 
per les famílies, que nosaltres sí ho estem, preguntarà per 
les confraries de tot el territori de la Comunitat Valenciana  
(Veus) Li preocuparan tant les famílies d’Alacant, com les de 
Castelló i les de València, entenc jo, senyoria 
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Mire, vosté està generant un problema…, o està intentant 
fer política-ficció en una qüestió que no és un problema. Les 
llotges seguixen prestant els seus serveis i estan en explo-
tació per les confraries  Vosté això ho sap  Jo sóc la conse-
lleria, però vosté és el diputat que fa la pregunta, i jo entenc 
que vosté s’haurà informat i s’haurà documentat per a formu-
lar-la, i deu saber que s’està prestant el servei i que ahí no n’hi 
ha una alarma 

Les concessions per a l’explotació de les llotges del peix s’han 
de tramitar d’acord amb la llei de port, que es va provar la 
passada legislatura, en la qual hi han unes fases administrati-
ves que, com en qualsevol altre cas, se tenen de complir 

Vosté sabrà que els plecs se tenen de redactar conforme a 
la normativa nova, perquè abans s’utilitzava la legislació de 
contractes de les administracions públiques i ara s’ha de dur 
a terme en un procediment que implica audiència als ajunta-
ments, informació pública, d’acord amb el que disposa la llei 

Això ho hem fet ja en el cas de Vinaròs, que a hores d’ara està 
pendent de l’acceptació per part de la confraria de les condi-
cions plantejades per part de la conselleria per tal que es 
dicte la resolució de concessió de l’explotació  A partir d’eixa 
experiència, del nou procediment amb Vinaròs, anem a conti-
nuar amb les altres sol·licituds 

I per a la seua tranquil·litat i per a la tranquil·litat de les famí-
lies, que estic segura poden estar seguint aquesta compa-
reixença o ho faran a posteriori per saber quina ha sigut la 
resposta d’esta consellera, li he d’anunciar que avui mateix 
han eixit de la conselleria els plecs redactats per a publicar en 
el Diari Oficial de la Comunitat Valenciana, (aplaudiments) per a 
la seua tranquil·litat, malgrat tot el temps que hem tingut de 
dedicar i implicar-mos 

I també el convide, senyoria…, no està ara en estos moments 
la consellera d’agricultura, però han tret la marca i el distin-
tiu de peix de la llotja, que anirà en tots els supermercats que 
vullguen acollir-se de manera voluntària a ficar este distintiu. 
Tan preocupat que està vosté per les confraries i el peix de 
llotja, doncs espere que vosté siga consumidor d’este distin-
tiu que ha aprovat el govern valencià en una clara defensa del 
peix de llotja de les confraries i d’aquest sector productiu 

Moltes gràcies  (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, consellera 

Després diuen que les preguntes parlamentàries no aprofi-
ten i tenen una implantació molt breu 

Senyories, continuem… Han decaigut algunes preguntes, en 
la mesa i en la junta decidirem si s’acumulen, però passem 
seguidament…, serem un poquet permissius per si alguna 
de les seues senyories no se troba en l’hemicicle, a la que 
formula la diputada Graciela Ferrer al conseller d’Hisenda i 
Model Econòmic sobre els pressupostos generals de l’estat 

Senyora Ferrer, té vosté paraula 

La senyora Ferrer Matvieychuc:

Moltes gràcies, senyor president 

Senyor conseller, ahir dia 25, 25 d’abril, els valencians i les 
valencianes commemoràrem el dia de les nostres llibertats 
nacionals  Per tot arreu del nostre país es convocaren actes 
en memòria del dia en què perdérem el nostre autogovern  
310 anys després, el tracte que rebem els valencians i les 
valencianes per part del govern de Madrid pareix que no ha 
millorat 

Així, ahir mateix en esta cambra ens reuniren senadors i 
senadores i diputats i diputades per mostrar el nostre rebuig 
a l’actual projecte de pressupostos del senyor Rajoy i del 
senyor Rivera per a reivindicar un tracte just per al nostre 
territori 

Un tracte just, com hem demanat ja de forma reiterada en 
aquesta cambra, a través de diverses resolucions i declaraci-
ons institucionals, en les quals reclamen un nou sistema de 
finançament autonòmic que siga just, que siga suficient per 
a satisfer els serveis públics als quals tenim drets els valen-
cians i les valencianes per a gaudir d’una qualitat de vida 
adequada, d’una vida digna, del nostre dret a realitzar-nos 
com a persones plenes 

Un nou sistema de finançament que reconega el deute histò-
ric que patim i que ja arriba als 16 000 milions d’euros  En 
la reforma de l’Estatut, aprovada en març de 2011, també 
demanàvem que es contemplara la introducció d’una clàusula 
que blinde les inversions d’acord al pes poblacions 

En octubre de 2015, també reclamàvem l’execució per part 
de l’estat d’unes inversions en infraestructures equiparables 
al nostre pes poblacional 

En febrer de 2017, reiteràrem la necessitat de garantir unes 
inversions que compensen la insuficiència inversora i recla-
màrem un pla de xoc d’inversions 

I fa només tres setmanes que tots els grups que estem 
aquesta cambra mostràrem el nostre rebuig als pressupostos 
generals de l’estat del PP i Ciutadans per a manifestar un clar 
incompliment de la voluntat del poble valencià i denunciar 
el tracte manifestament injust que el Govern d’Espanya i els 
seus aliats imposen als valencians i valencianes 

Resolucions estes últimes signades per tots els grups parla-
mentaris que estem en aquesta cambra, encara que després 
algú li tremole les cames en una cridadeta des de Madrid 

Un tracte just, com deia, perquè el projecte de llei de pressu-
postos del govern de Rajoy és un insult per a la nostra digni-
tat, amb una retallada de les inversions de 290 milions menys 
respecte a l’any passat i que suposen un…, no arriba ni al 7% 
del total, quan els valencians representem quasi un 11% de la 
població espanyola 

Són un insult quan els valencians rebem unes inversions de 
119 euros per habitant, mentre la mitjana es troba en 185, i 
altres comunitats estan rebent fins a 405 euros per habitant. 
I no es tracta d’enfrontar-se unes regions amb a altres; es 
tracta que el govern responsable no pot continuar marginant 
d’esta manera un poble 


